



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၄၅ / ၂၀၂၁)

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၂၆)ရက်

၂၅-၁၁-၂၀၂၁	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၇၉၀.၈
ယူရို	၂၀၀၉.၄
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၁၀.၂
စတာလင်ပေါင်	၂၃၉၀.၃
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၅၂.၄
တရုတ်ယွမ်	၂၈၀.၄၀
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၂၉.၆၈
အိန္ဒိယရူပီး	၂၄.၀၁၇
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၅၀.၅၅
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၂၃.၇၆
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၅.၅၄၄
ထိုင်းဘတ်	၅၃.၇၀၅
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၇.၈၉၇၇

ဈေးကွက်သတင်းဌာနစီမံ
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊
ရုံးအမှတ်(၁၅)
ဖုန်း- ၀၆၇-၃၄၁၀၁၀၇
Email-
office.mis.npt@gmail.com

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

- စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ

 - ပြီးခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်း တရုတ်ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ စားအုန်းဆီ နှင့် ပဲပုပ်ဆီ ဈေးနှုန်းများ စံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့
 - နိုဝင်ဘာလ (၂၃)ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ပဲပုပ်ဈေး ဆက်လက်မြင့်တက်နေခဲ့
 - တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြောင်းကော်မှုန့်ဈေးကွက် ဆက်လက်အားနည်းနေဖွယ်ရှိ
 - လုပ်သားအင်အားနည်းပါးသော်လည်း သစ်သီးဝလံပန်းမာလ်ထုတ်လုပ်မှုကို ဆက်လက် ထိန်းထားနိုင်ခြင်း
 - သြစတြေးလျ Red Meat ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ တိုးတက်လာနိုင်ဖွယ်ရှိခြင်း
 - နယူးဆောက်ဝေးလ်ပြည်နယ်၏ နို့ထွက်ပစ္စည်းမှ အမြတ်ရရှိမှု ၁၀ နှစ်အတွင်း အမြင့်ဆုံးသို့ ရောက်ရှိခြင်း
 - ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် သွင်းကုန်တင်သွင်းမှု တားမြစ်ပိတ်ပင်ထားခြင်း
- အထွေထွေသတင်းများ

 - New Era တွင် ဈေးရောင်းပွဲတော်များအတွက် စိန်ခေါ်မှုအသစ်များနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရနိုင်ခြင်း
 - တရုတ်ပြည်မကြီးနှင့် နယ်စပ်ဂိတ်အား ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇွန်လကုန်တွင် အပြည့် အဝ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း
 - ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှုအခြေအနေ ကောင်းမွန်အောင် ပြန်လည် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း

- ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယခုနှစ်နောက်ဆုံးနှစ်လအတွက် ပို့ကုန်တင်ပို့မှု အပေါ် တက်ကြွလျှက်ရှိခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)
- နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုအရည်အသွေး မြှင့်တင်သွားရန်ရှိသည့် တရုတ်နိုင်ငံ
- ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁)ရက်နေ့မှ စတင်အသက်ဝင်လာတော့မည့် တရုတ်-ကမ္ဘောဒီးယား FTA
- တရုတ်နိုင်ငံ၏ မြေရှားသတ္တုဈေးနှုန်းအညွှန်းကိန်း မြှင့်တက်နေ
- တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းဈေးကွက် အမြင့်ပိုင်း၌ ဆက်လက် ရှိနေ

ပြီးခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်း တရုတ်ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ စားအုန်းဆီနှင့် ပဲပုပ်ဆီ
ဈေးနှုန်းများ စံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့

နိုဝင်ဘာလ (၉)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ စားအုန်းဆီနှင့် ပဲပုပ်ဆီ ဆီဈေးနှုန်းများ စံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းဆီနှစ်မျိုးအနက် စားအုန်းဆီ ဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၁၀,၄၀၀)အထိ လျင်မြန်စွာမြင့်တက်ခဲ့ကာ၊ ပဲပုပ်ဆီဈေးကိုပင် ကျော်လွန်ခဲ့ပါသည်။

စားအုန်းဆီဈေးတက်သဖြင့် ပဲပုပ်ဆီဈေးများလည်း မြင့်တက်လာရာ နိုဝင်ဘာလ (၁၉) ရက်နေ့တွင် ပဲပုပ်ဆီပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၁၀,၂၉၀) ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ နိုဝင်ဘာလ (၁၀)ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဈေးနှုန်းထက် (၅.၈၆) ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ နိုဝင်ဘာလ(၁၉)ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် စားအုန်းဆီ ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၁၀,၄၃၈)ဖြစ်ကာ နိုဝင်ဘာလ (၁၀)ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဈေးနှုန်းထက် (၈.၃၉) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပါသည်။

နိုဝင်ဘာလဆန်းပိုင်းမှစ၍ စားအုန်းဆီနှင့် ပဲပုပ်ဆီတို့ကို ရေတိုကာလအတွက် ချိန်ညှိခဲ့ရကာ၊ နိုဝင်ဘာလ ဒုတိယပတ်တွင် ဈေးကွက်ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ယခုကဲ့သို့ ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လာခြင်းမှာ မလေးရှားနိုင်ငံမှ စားအုန်းဆီများကို ထုတ်လုပ်မှုလျော့ချလိုက်သဖြင့် ရောင်းလိုအားလျော့လာခြင်း၊ တစ်ဖက်တွင် ပြည်ပစားအုန်းဆီဈေးကွက်လျင်မြန်စွာမြင့်တက်လာခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းစားအုန်းဆီ ကြိုရောင်းကြိုဝယ် ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ စားအုန်းဆီ လက်ငင်းအဝယ်ဈေး နှုန်းမှာလည်း တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၁၀,၄၀၀) ဖြစ်ခဲ့ကာ စံချိန်တင်မြင့်တက်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ယခုအခါ တရုတ်နိုင်ငံတွင် ပဲပုပ်ဆီနှင့် စားအုန်းဆီကုန်စည်သိုလှောင်ထားမှုများ နည်းပါးနေကာ၊ ပြည်ပမှ ရောင်းလိုအားလျော့နည်းနေသည့်အတွက် ဈေးနှုန်းအမြင့်ပိုင်း၌ ဆက်လက်ရှိနေနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs (၂၂-၁၁-၂၀၂၁)
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....

နိုဝင်ဘာလ (၂၃)ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ပဲပုပ်ဈေး ဆက်လက်မြင့်တက်နေခဲ့

နိုဝင်ဘာလ (၂၃)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းပဲပုပ်ဈေးနှုန်းများမှာ ဆက်လက် မြင့်တက်နေဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ China Grain Storage Co., Ltd. ၏ တိုက်ရိုက် မိတ်ဖက် ကုမ္ပဏီ များက သတ်မှတ်ဈေးနှုန်း တစ် catty လျှင် (၃.၁၅) ယွမ်ဖြင့် ယခု ထွက်ပေါ်လာသော ပဲပုပ် အသစ်များကိုဝယ်ယူရန် စာရင်းပေးသွင်းထားကြပါသည်။

ပဲပုပ်အဓိကထွက်ရှိရာဒေသများတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့်ဈေးနှုန်းမှာ တစ် catty လျှင် ယွမ် ၄ (၃.၀၅) မှ (၃.၁၀)ကြား ဖြစ်သောကြောင့်၊ State Treasury မှ ကျောထောက် နောက်ခံပြု ပေးထားသည့် ဈေးကွက်၏အဝယ်ဈေးနှင့် ပြည်တွင်းပဲပုပ်ဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်မြင့်တက်နိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs (၂၄-၁၁-၂၀၂၁)
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြောင်းကော်မှုနှုန်းဈေးကွက် ဆက်လက်အားနည်းနေဖွယ်ရှိ

နိုဝင်ဘာလနှောင်းပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြောင်းဈေးကွက်သို့ ကုန်စည်အသစ်များ ရောက်ရှိတော့မည်ဖြစ်ရာ ပြောင်းဈေးနှုန်းအနည်းငယ်ကျဆင်းလာပြီး၊ ပြောင်းကော်မှုနှုန်း ထုတ် လုပ်သူများက ကုန်ကြမ်းများ ဝယ်ယူစုဆောင်းလာကြသည်ဟု သိရပါသည်။

ပြောင်းကော်မှုနှုန်းများရောင်းချရစေရန် စက်ရုံဈေးများကို ဆက်တိုက်လျှော့ချပေးလာ ရသောကြောင့် ရေတိုကာလအတွင်း ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးမှာ ဆက်လက်အားပျော့နေဖွယ် ရှိပါ သည်။ နိုဝင်ဘာလ (၂၄)ရက်နေ့ရှိ ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၃,၆၄၃.၃၃) ဖြစ် ကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs (၂၅-၁၁-၂၀၂၁)
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....

လုပ်သားအင်အားနည်းပါးသော်လည်း သစ်သီးဝလံပန်းမာလ်ထုတ်လုပ်မှုကို ဆက်လက်ထိန်းထားနိုင်ခြင်း (ဩစတြေးလျ)

ABARES သုတေသနပြုချက်အရ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ဩစတြေးလျတွင် လယ်ယာ လုပ်ငန်းခွင်၌ အလုပ်လုပ်ကိုင်သူဦးရေ ရှစ်ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားသော်လည်း သစ်သီးဝလံ ပန်းမာလ်ထုတ်လုပ်မှု အထွက်နှုန်းမှာ တည်ငြိမ်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍရှိ အလုပ်သမားအသုံးပြုမှု စစ်တမ်းရလဒ်အရ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုအခြေ အနေများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာပြီး၊ လယ်ယာအဆင့် လိုက် လျော့ ညီထွေရှိမှုသည် COVID-19 ကာလအတွင်းနိုင်ငံခြားလုပ်သားရရှိမှု လျော့ကျသွားခြင်းကို တန်ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်သည် ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

COVID-19 ကူးစက်ရောဂါကြောင့် နိုင်ငံတကာဝင်/ ထွက်ပေါက်များ ပိတ်ပစ်ခြင်းက ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်သားထုတ်အပေါ် သက်ရောက်ခြင်းကို သစ်သီးဝလံပန်းမာလ် ကဏ္ဍက တိုက်ရိုက်ခံစားရလျက်ရှိပါသည်။ ရာသီအလိုက် အလုပ်အားလပ်ရက် အလုပ်လုပ်ကိုင် သူနည်းပါးခြင်းကြောင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ မှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း စိုက်ခင်းများတွင် အသုံးပြု သည့် အလုပ်သမားဦးရေ ၁၁,၁၀၀ ကျဆင်းသွားခဲ့ပါသည်။ ယင်းသို့ကျဆင်းခဲ့ရသော်လည်း ရာသီ အလိုက်ရာသီဥတုအခြေအနေတိုးတက်ကောင်းမွန်မှုကြောင့် သစ်သီးဝလံပန်းမာလ်စိုက်ခင်း အထွက်နှုန်းမှာ တည်ငြိမ်လျက်ရှိနေမည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။ လက်ရှိလုပ်သားအင်အား၏ အလုပ်ချိန်တိုးမြှင့်ခြင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုစနစ်များ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးခြင်းနှင့် ဩစတြေးလျတွင် ရောက်ရှိလျက်ရှိသောနိုင်ငံခြားသားများက ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်ခြင်းတို့က လုပ်ငန်း ကဏ္ဍ၏ထုတ် လုပ်မှုကို အရှိန်မပျက်စေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ကာလအတွင်း သစ်သီးဝလံ ပန်းမာလ်ကဏ္ဍတွင် မိသားစုများ၊ အမြဲတမ်းနေထိုင်သူများနှင့် ကန်ထရိုက်ဝန်ထမ်းများအပါအဝင် ပျမ်းမျှအလုပ်သမား ၁၃၅,၁၀၀ ခန့်ကို အသုံးပြုလျက်ရှိပါသည်။ စုစုပေါင်း လယ်ယာလုပ်သားအသုံးပြုမှုမှာ ဆောင်းရာသီနှင့် နွေဦးအစောပိုင်းတွင် အနိမ့်ဆုံးအလုပ်သမား ၁၂၆,၀၀၀ ဝန်းကျင်မှ နွေရာသီနှင့် ဆောင်းဦး အစောပိုင်းတွင် အများဆုံးအလုပ်သမား ၁၄၆,၃၀၀ အထိ အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်းသိရှိရပါ သည်။

အစိုးရသည် ကိုဗစ်ကာလအတွင်း နိုင်ငံအတွင်းထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍအသီးသီး၏ လုပ်သား အင်အားပြတ်လပ်မှုကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် ဩစတြေးလျစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဗီဇာ အစီအစဉ် အသစ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလမှ စတင်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

www.awe.gov.au

ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကင်ဘာရာ

ဩစတြေးလျ Red Meat ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ တိုးတက်လာနိုင်ဖွယ်ရှိခြင်း

ဩစတြေးလျ Red Meat ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် ဝယ်လိုအားတိုးတက်မှုမှာ ဆက်လက် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး၊ ကြပ်တည်းသော ရောင်းလိုအားဖြစ်ပေါ်လက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ Meat & Livestock Australia (MLA)၏ပြောကြားချက်အရ ဩစတြေးလျ Red Meat လုပ်ငန်းကဏ္ဍ အတွက် ရှေ့အလားအလာမှာ များစွာကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံသည် Red Meat ထုတ်လုပ်မှု၏ ၇၀ % ခန့်ကို တင်ပို့လျက်ရှိပြီး၊ ဘေး ကင်းလုံခြုံမှု၊ သန့်ရှင်းမှုနှင့် ပရိုတိန်းကြွယ်ဝမှုတို့ကြောင့် အနာဂတ်တွင် ရောင်းအားကျဆင်း သွားနိုင်ဖွယ်မရှိကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။ ဩစတြေးလျ Red Meat ဈေးကွက်မှာ ဩစတြေး လျဒေါ်လာ ၁၁ ဘီလီယံတန်ဖိုးခန့်ရှိပြီး၊ ပြည်တွင်းဈေးကွက်မှာလည်း သိသာထင်ရှားသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဩစတြေးလျ Red Meat မှာ အရည် အသွေးမြင့်မားမှုနှင့် ပရိုတိန်းကြွယ်ဝမှုတို့ကြောင့် လူကြိုက်များလျက်ရှိပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း သိုးအရှင်တင်ပို့မှုမှာ ဩစတြေးလျ ဒေါ်လာ ၁၅၄ သန်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး၊ ထုတ် ပိုးထားသော အေးခဲသိုးသားတင်ပို့မှုနှင့် သိုးအရှင်တင်ပို့မှု စုစုပေါင်းမှာ ဩစတြေးလျ ဒေါ်လာ ၄ ဘီလီယံကျော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။

ဩစတြေးလျ Red Meat ကဏ္ဍအတွက် အထင်ရှားဆုံးသော ပြောင်းလဲမှုမှာ ဩစတြေး လျ - ဗြိတိန်လွတ်လပ်သောကုန်သွယ်မှုဒေသ သဘောတူစာချုပ်ဖြစ်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့် နှစ်အတွင်း အဆိုပါသဘောတူစာချုပ်စတင် သက်ဝင်သည်နှင့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍအတွက် များစွာ သောပြောင်းလဲတိုးတက်မှု ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တင်ပို့မှုမှာချက်ခြင်းမြင့်တက်သွား နိုင်ဖွယ်ရှိ ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်အနည်းငယ်အတွင်း အရှေ့ပိုင်းပြည်နယ်များတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာ သွန်းမှုကြောင့် အမဲသားနှင့် သိုးထောက်ပုံမှုတွင် ကြပ်တည်းခဲ့သည်ကို တွေ့ခဲ့ရသော်လည်း မိုး ခေါင်မှု လျော့နည်းလာသည်နှင့်အမျှ ပြောင်းလဲလာမည်ဖြစ်ပြီး၊ အရှေ့ပိုင်းပြည်နယ်များတွင် သိုးအုပ်စုဆောင်းမှု မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။ အလားတူစွာ နွားအုပ် စုဆောင်းမှုလည်း တိုးတက်လာနိုင်သည့်အတွက် နောက်နှစ်အနည်းငယ်အတွင်း လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ပိုမိုတိုးတက်လာနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံသည် ဩစတြေးလျ အမဲသား တင်ပို့မှု၏ ၂၇ % ကို ဆက်တိုက် တင်သွင်း လျက် ရှိပါသည်။ အာဖရိကဝက်အပြင်းဖျားရောဂါဖြစ်ပွားမှုက တရုတ်နိုင်ငံရိုဝက်အများအပြား သေကြေ ပျက်ဆီးမှုဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ရာ ပြီးခဲ့သောနှစ်အနည်းငယ်အတွင်း တရုတ်ဈေးကွက်မှပရိုတိန်းအစား

ထိုးအသားများကို ရှာဖွေခြင်းဖြင့် ဩစတြေးလျ Red Meat ဝယ်လိုအား အားကောင်း လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဝယ်လိုအားမှာနှေးကွေးနေသော်လည်း ဩစတြေးလျ အတွက် ထင်ရှားသောဈေးကွက်အဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်ဆဲဖြစ်ကာ ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့ကလည်း အဓိကတင်သွင်းသူများအဖြစ် ရပ်တည် လျက်ရှိပါသည်။ သိုးသားအတွက် တရုတ်နှင့် အမေရိကန်တို့က ခိုင်မာသော တင်သွင်းမှု ဈေးကွက်များဖြစ်ကြပါသည်။ အမေရိကန် နိုင်ငံသည် သိုးသားထုတ်လုပ်လျက်ရှိသော်လည်း သိုးသားတင်သွင်းမှုတွင် ဩစတြေးလျနှင့် နယူးဇီလန်နိုင်ငံတို့က အဓိကနေရာယူထားပါ သည်။ သို့သော်လည်းကုန်စည်များကို သင်္ဘောဖြင့် တင်ပို့ရာတွင် စိန်ခေါ်မှုများစွာရှိနေပြီး၊ လေကြောင်းဖြင့်တင်ပို့မှုမှာလည်း ကျဆင်းလျက်ရှိပါ သည်။

ဩစတြေးလျသည် အေးခဲအမဲသားကို ဒုတိယအကြီးဆုံး တင်ပို့သည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး၊ အေးခဲ သိုးသားကို အများဆုံးတင်ပို့လျက်ရှိနေရာ လေကြောင်းကုန်စည် ပို့ဆောင်ရေးကို မှီခိုနေရသည့် အတွက် စိန်ခေါ်မှုများစွာ ရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိပါသည်။ လေကြောင်းကုန်စည်ပို့ဆောင်မှုများ ပုံမှန် အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိပါက ဩစတြေးလျ Red Meat အတွက် ခိုင်မာသောကမ္ဘာ့ ဝယ်လိုအားကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

www.farmweekly.com.au

ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ကင်ဘာရာ

နယူးဆောက်ဝေးလ်ပြည်နယ်၏ နို့ထွက်ပစ္စည်းမှ အမြတ်ရရှိမှု ၁၀ နှစ်အတွင်း အမြင့်ဆုံးသို့ ရောက်ရှိခြင်း

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၊ နယူးဆောက်ဝေးလ်ပြည်နယ်၏ နို့ထွက် ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုမှ အမြတ်အစွန်းရရှိမှုသည် ၁၀ နှစ်အတွင်းအမြင့်ဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါ သည်။ ပိုမိုကောင်းမွန်သော ရာသီအလိုက်အခြေအနေများနှင့် အစာရရှိနိုင်မှု တိုးတက်လာခြင်း ကြောင့် ပျမ်းမျှနို့ထွက်ပစ္စည်းမွေးမြူရေးခြံ အမြတ်ငွေသည် ဩစတြေးလျ ဒေါ်လာ ၄၇၁,၄၃၇ သို့ တိုးလာခဲ့ကြောင်း NSW Dairy Farm Monitor Project က ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ ပျမ်းမျှ မိုးရွာသွန်းမှုထက် စိုစွတ်ပြီး၊ နွေရာသီအပူချိန်များနှင့်အတူ မွေးမြူသူအများစုသည် ကောင်းမွန် သောရာသီအလိုက်အခြေအနေများကို အခွင့်ကောင်းရယူ၍ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုမှ အမြတ်အစွန်း များကို ရယူပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဆောင်းဦးရာသီတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ပြင်းထန်သော ရေလွှမ်းမိုးမှုများသည် ကမ်းရိုးတန်း ဒေသများရှိ မွေးမြူရေးခြံအများအပြားအတွက် စိန်ခေါ်မှုများ ဖန်တီးပေးကာ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးပြဿနာများနှင့် စားကျက်မြေများ၊တိရစ္ဆာန်များ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများနှင့် ခြံစည်းရိုးအကာအရံများကို ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ သို့သော်လည်း နို့နှင့် မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ၏ ခိုင်မာသောဈေးနှုန်းများ၊ တိရစ္ဆာန်အစာ ကုန်ကျစရိတ်လျော့ကျခြင်း၊ ခြံထွက်တိရစ္ဆာန်အစာရရှိမှုတို့ကြောင့် အမြတ်ငွေများတိုးလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

www.farmonline.com.au

ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကင်ဘာရာ

ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် သွင်းကုန်တင်သွင်းမှု တားမြစ်ပိတ်ပင်ထားခြင်း

ဟောင်ကောင်အထူးအုပ်ချုပ်ရေး ဒေသသည် ဥရောပနှင့် အာရှဒေသတို့၌ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေး H5N1 နှင့် H5 bird flu တို့ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသောကြောင့် ပိုလန်၊ နယ်သာလန်၊ နော်ဝေ၊ တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့မှ ကြက်သားနှင့် ကြက်ဥများ တင်သွင်းမှုအား ယာယီရပ်ဆိုင်းထားကြောင်း၊ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကန့်သတ်မှုများဖြစ်ပေါ်စေကြောင်း၊ ရောဂါဖြစ်ပွားစေသည့်ပိုးမွှားများ ပေါက်ပွားမှုအား ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်နှင့် ပုပ်သိုးပျက်စီးမှုကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် လေထုထိန်းသိမ်းထားနိုင်ရန် ထုပ်ပိုး၍ရောင်းချသည့် အေးခဲကြက်သား (Chilled Poultry meat) (၄၀) တန်နှင့် အေးခဲကြက်သား (Frozen poultry meat) (၂၅၃၀)တန်နှင့် ကြက်ဥလုံးရေ(၂၁၀) မီလီယံတို့အား ယခုနှစ်ပထမ(၉) လအတွင်း ဟောင်ကောင်ဒေသသည် ဂျပန်နိုင်ငံမှ တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ကြက်သားများနှင့် ကြက်ဥများ တင်သွင်းမှုယာယီရပ်ဆိုင်းမှုကြောင့် စားသောက်ဆိုင်များအပေါ် သက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပွားနိုင်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံမှတင်သွင်းသည့် ကြက်ဥဈေးနှုန်းမှာ(၁၀၀) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်မားသွားနိုင်သောကြောင့် တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ကြက်ဥများကို စားသုံးမှုပိုမိုများပြားလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံမှ တင်သွင်းသည့်ကြက်ဥများ၏ဈေးနှုန်း မည်မျှမြင့်တက်နိုင်သည်ကိုပြောကြားရန် မလွယ်ကူကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာဂျပန်မှကြက်ဥဈေးနှုန်းများမြင့်မားပါက စားသောက်ဆိုင်များအနေဖြင့် တရုတ်ပြည်မကြီးမှကြက်ဥများကို အသုံးပြုကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့ထုတ် Standard သတင်းစာ၌ Maisy Mok Reuters က “Import Bans Amid Bird Flu Outbreaks” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်းတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ခါဂိုရှီးမားခရိုင်(Kagoshima prefecture)၊ Izumi City ရှိ ကြက်ခြံကြက်ဥ (၁၁,၀၀၀) လုံးတွင် H5N8 ကြက်ငှက် တုပ်ကွေးအား ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အတည်ပြုပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ဥရောပနှင့် အာရှဒေသတို့၌ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါများ ပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး လျင်မြန်စွာ ပျံ့နှံ့လျက်ရှိသောကြောင့် မကြာသေးခင်ရက်ပိုင်းအတွင်းက ကမ္ဘာ့တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့သို့ အစီရင်ခံတင်ပြ ထားခဲ့ကြောင်း၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံရှိ Chungcheongbuk-do နှင့် Jeollanam-do ပြည်နယ်များ၌ လည်း H5N1 ဖြစ်ပွားမှုတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ပြင်သစ်နိုင်ငံအခြေစိုက်အဖွဲ့အစည်းမှ ဟောင်ကောင် ဒေသ အစားအစာဘေးကင်းလုံခြုံရေးစင်တာ (Center for Food Safety) သို့ အကြောင်းကြားခဲ့ ကြောင်း၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံ၊ Chungcheongbuk -do ပြည်နယ်ရှိ ကြက်မွေးမြူရေးခြံ၌ ကြက်ကောင် ရေ (၇၇၀,၀၀၀) ၌ ရောဂါဖြစ်ပွားလျက် ရှိပြီး အဆိုပါကြက်များမှာ အသားထုတ်လုပ်ရန် မွေးမြူထားသောကြက်များဖြစ်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှလည်း အစီရင်ခံတင်ပြထား ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသသည် ယခုနှစ်၊ ပထမ (၉) လအတွင်း ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ အေးခဲ ကြက်သား(၁၀) တန်နှင့် ကြက်ဥ (၂၈၀,၀၀၀) လုံး တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ဥရောပဒေသ၌ Rogaland County ၌ ငှက်ကောင်ရေ (၇,၀၀၀) တွင် H5N1 တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း နော်ဝေနိုင်ငံမှ အစီရင်ခံတင်ပြခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ နော်ဝေနိုင်ငံ၊ Rogaland County နှင့်နယ်သာလန်နိုင်ငံ၊ Groningen တို့မှ ကြက်သားနှင့် ကြက်ဥထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းအား ယာယီရပ် ဆိုင်းခဲ့ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

ဟောင်ကောင်စီးပွားရေးသတင်းများ

New Era တွင် ဈေးရောင်းပွဲတော်များအတွက် စိန်ခေါ်မှုအသစ်များနှင့် ရင်ဆိုင် ကြုံတွေ့ရနိုင်ခြင်း

တရုတ်ပြည်မကြီး၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် Singles' Days ဈေးရောင်းပွဲတော်၌ ဈေးဝယ်သူ များအပေါ် ထိရောက်သည့်လွှမ်းမိုးမှုများ လျော့ကျလျက်ရှိကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး အွန်လိုင်းပွဲ တော်ဖြစ်သည့် Singles' Days ဈေးရောင်းပွဲတော်သည် ဆက်လက်အောင်မြင် နေမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ယခုနှစ် Singles' Days ဈေးရောင်းပွဲတော်၌ Alibaba Group Holding ၏ Gross Merchandise Value (GMV) မှာ ၈.၄၅ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း၊ E-commerce လုပ်ငန်း

လုပ်ကိုင်သူများနှင့် platform အမျိုးမျိုးမှ ဈေးရောင်းပွဲတော်များ တစ်နှစ်ပတ်လုံးကျင်းပပြုလုပ်ပြီး ဈေးလျှော့ရောင်းချမှုများကြောင့် စားသုံးသူများ၏ အလေ့အထများမှာ ပုံမှန်ပြောင်းလဲလာမှု ကြောင့် တရုတ်ပြည်မကြီး၏ဂျီဒီပီမှာ ဒုတိယသုံးလပတ်တွင်(၇.၉) ရာခိုင်နှုန်းမှ တတိယသုံးလ ပတ်တွင် (၄.၉) ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျော့ကျခဲ့ရာ တရုတ်ပြည်မကြီး၏ စီးပွားရေးတိုးချဲ့နိုင်မှုမှာ နှေးကွေးလာကြောင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ ၌ Xinmei Shen က “Shopping Fest Faces Challenge in New Era” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသား ဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းတွင် တရုတ်ပြည်မကြီး၌ နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်သည့် 11:11 အွန်လိုင်း ဈေးရောင်းပွဲတော်မှာ ယှဉ်ပြိုင်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိကြောင်း၊ လျှော့ဈေးများနှင့် ရောင်းချမှု များကြောင့်ဝယ်ယူသူများမှာဈေးနှုန်းချိုသာပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်သည့်ပစ္စည်းများကို ရွေးချယ်ဝယ် ယူလာသောကြောင့် နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်သည့် 11:11အွန်လိုင်းဈေးရောင်း ပွဲတော်မှာလည်း ရောင်းချမှုပုံစံပြောင်းလဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊တရုတ်နိုင်ငံ၌ E-commerce လုပ်ငန်းမှာ ဆက်လက်အရေးပါလျက်ရှိကြောင်း၊ စားသုံးသူများ၏အလေ့အထ များပြောင်းလဲမှုများကို စောင့် ကြည့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီး၌လည်း ဈေးကွက်လက်ဝါးကြီးအုပ် သည့် အလေ့အကျင့်များအား ထိရောက်စွာနှိမ်နင်းနိုင်မှုများနှင့် စားသုံးသူများ၏ အချက်အလက် များလုံခြုံရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် တရုတ်နိုင်ငံသမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်ပြောကြားခဲ့ သည့် စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးမညီမျှမှုများလျော့ချနိုင်ရန်“Common Prosperity”အတွက် မောင်း နှင်အားအဖြစ် အစပျိုးမှုအသစ်အနေဖြင့် ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့်နှစ်များ အတွင်း Singles’ Days ဈေးရောင်းပွဲတော်၏ စီးပွားရေးလုပ်ဆောင်မှုများလျော့နည်းနိုင်ကြောင်း၊ သို့သော် တရုတ်လူမျိုးစားသုံးသူများအနေဖြင့် Singles’ Days အား အထူးဈေးရောင်းပွဲတော် အဖြစ် ဆက်လက်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်သွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

တရုတ်ပြည်မကြီးနှင့် နယ်စပ်ဂိတ်အား ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇွန်လကုန်တွင် အပြည့်အဝ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသသည် ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်မှုကင်းလွတ်သည့် ခရီးသွားလာမှု အတွက် နောက်အကျဆုံးအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇွန်လတွင် တရုတ်ပြည်မကြီးနှင့် နယ်စပ်ဂိတ်များ အပြည့်

အဖွင့်လှစ်ရန် ခန့်မှန်းထားကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် နယ်စပ်ဂိတ်များ ပိတ်ထားခဲ့သဖြင့် ဒေသ၏စီးပွားရေးအပေါ် ထိခိုက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဒီဇင်ဘာလလယ်မှစတင်၍ အဆင့် (၃) ဆင့်ဖြင့် နယ်စပ်ဂိတ် ဖွင့်လှစ်ရန် ဆောင်ရွက်သည့် စီမံကိန်း အဆင်ပြေချောမွေ့ပါက ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇွန်လထက်စော၍ နယ်စပ်ဂိတ်များအားအပြည့်အဝ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသနယ်စပ်ရှိ ရှန်းကျန် ဒေသမှစတင်၍ ခရီးသွားများ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေကြောင်းဖြင့် ခရီးသွားလာမှုဖွင့်လှစ်ရန် စတင်ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း၊ အစီအစဉ်ဆောင်ရွက်မှု အစောပိုင်းတွင် ကွမ်တုံးပြည်နယ်မှ ခရီးသွားများအတွက် အရေအတွက်ခွဲတမ်းအား တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ကန့်သတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဦးစားပေးအနေဖြင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ အလည်အပတ်သွားရောက်မှုနှင့် ဈာပနအခမ်းအနားများ တက်ရောက်ရန်အတွက် သွားလာခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့ ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌ William Zheng နှင့် Jack Tsang က “ Full Reopening of Mainland Border ‘By June’ ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်း၌ ခရီးသွားများ အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု ဆေးစစ်ထားခြင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အသုံးပြုသည့် ကူးစက်မှုများနှင့် ထိတွေ့မှု နောက်ကြောင်းလိုက်သည့် Leave Home Safe application မှတ်တမ်းများ တင်ပြခြင်းနှင့် တရုတ်ပြည်မကြီးသို့ရောက်ရှိချိန်တွင် Health Code ရရှိရန် လျှောက်ထားခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ခရီးသွားအရေအတွက် ခွဲတမ်းကန့်သတ်ချက်ဖြင့် စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါဆောင်ရွက်မှု အဆင် ပြေသည့်အပေါ်အခြေခံ၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ခရီးသွားအရေအတွက် ပိုမိုခွင့်ပြုသွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ ဇွန်လတွင် ခရီးသွားအရေအတွက် အကန့်အသတ်မရှိ အပြည့်အဝ ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကူးစက်မှုနှုန်း အနည်းဆုံး ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်မှုတွင် (၁၄) ရက်ကြာ ကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု အတည်ပြုချက် (၁၀) ဦးအောက်နည်းပြီး ကိုဗစ်-၁၉ အစုလိုက်အပြုံလိုက်ကူးစက်မှုတွင် တစ်နေရာတည်းတွင် (၅) ဦး အောက်နည်း သည့် အရေအတွက်ဖြင့် ကူးစက်မှုတစ်ခုသာ ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါရက်သတ္တပတ် (၂) ပတ်အတွင်း ကူးစက်မှုမှာ သတ်မှတ်ချက်အရေအတွက်ထက် ကျော်လွန်ပါက ကူးစက်မှုနှုန်းမြင့်မားသည့်ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် နှင့် မိသားစုများ ကြာရှည်စွာခွဲခွာနေရမှုမှာ အချိန်ကာလ (၂) နှစ်ကျော် ကြာမြင့်ပြီ ဖြစ်သောကြောင့် ဒေသခံနှင့် နိုင်ငံတကာမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များမှ နယ်စပ်ဂိတ်များပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ရန် ပြောကြားလျက်ရှိသောကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသအစိုးရအတွက် ဖိအားများဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိကြောင်း၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်သွားလာမှု ကန့်သတ်ချက်များကြောင့် တရုတ်ပြည်မကြီးရှိ

ရှန်ဟိုင်းမြို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတကာပို့ကုန်သွင်းကုန်ပြပွဲသို့ ဒေသခံစီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ သွားရောက်နိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

.....

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှုအခြေအနေ ကောင်းမွန်အောင်ပြန်လည် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း

ဟောင်ကောင်အထူးအုပ်ချုပ်ရေးဒေသ၌ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် လမှ အောက်တိုဘာလအတွင်း (၄.၃) ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ လွန်ခဲ့သော (၃) လနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၀.၂) ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလမှ မတ်လအတွင်း သုံးလပတ်ကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း အနိမ့်ဆုံးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း အရေအတွက်မှာ (၈,၈၀၀) ဦးမှ (၁၇၁,၈၀၀) ဦးအထိ လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ အချိန်ပိုင်း အလုပ်သမား အရေအတွက်မှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လမှ စက်တင်ဘာလအတွင်း တွင် (၁.၉) ရာခိုင်နှုန်းမှ (၂.၁) ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့ထုတ် Standard သတင်း စာ၌ “Employment situation in HK stays on the mend” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြ ထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်းတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ စားသုံးမှုနှုန်းနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်သည့်ကဏ္ဍများတွင် အစားအစာနှင့် အဖျော်ယမကာလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် ဩဂုတ်လမှ အောက်တိုဘာလအတွင်း အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းမှာ (၀.၈)ရာခိုင်နှုန်းမှ (၇.၇)ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းလျော့ကျခဲ့သည့် အခြားသောကဏ္ဍများမှာ အိမ်အလှဆင်လုပ်ငန်းများ၊ အဆောက်အအုံပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍ၊ ဖျော်ဖြေရေးနှင့် အပန်းဖြေလုပ်ငန်းကဏ္ဍများတွင်လည်း သိသာစွာလျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ အလုပ်သမားဈေးကွက်မှာ ဆက်လက်တိုးတက်သင့်သော်လည်း အလုပ်သမားဈေးကွက်တိုးတက်ရန်မှာမူ စီးပွားရေးပြန်လည် နာလန်ထူမှုအပေါ်မူတည်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်အလုပ်သမားနှင့် လူမှုဖူလုံရေးအတွင်းဝန် (ဝန်ကြီး) Mr. Law Chi-kwong ကပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသတွင်း ကမ္ဘာ့ကပ် ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုလျော့နည်းရန်နှင့် စားသုံးသူများအတွက် ဒေသအစိုးရမှ ပံ့ပိုးပေးသည့် Consumption Voucher Schemme တို့ကိုမကြာမီကာလအတွင်း ဆက်လက်ပံ့ပိုးပေးသင့်ကြောင်း၊ လာမည့်နှစ်တွင် ကုန်ဈေးနှုန်းမတက်မီ ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ အလုပ်သမားများအတွက်

လစာကို (၃.၂) ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့် ပေးနိုင်ရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း၊ ECA Interntional Firm ၏ စစ်တမ်း ကောက်ယူချက်များအရ ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ အဆိုပါလစာတိုးမြှင့်မှုမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၀.၇) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုမြင့်မားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့်နှစ်တွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ ၏ လုပ်ခလစာတိုးမြှင့်ပေးမှုမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၂) ဆ မြင့်မားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် အချို့သောအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏လစာမှာ နည်း ပါးလျက်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီးရှိ အလုပ်သမားများအတွက်လစာမှာ ပျမ်းမျှ အားဖြင့် (၅.၈) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ အလုပ် သမားများအတွက် လစာ (၄.၂) ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ရန် မျှော်မှန်းထားကြောင်း၊ စင်ကာပူနိုင်ငံနှင့် ထိုင်ဝမ်ဒေသတို့၌လည်း အလုပ်သမားများအတွက် လစာ (၃.၅) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်နိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဟောင်ကောင်

ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယခုနှစ်နောက်ဆုံးနှစ်လအတွက် ပို့ကုန်တင်ပို့မှုအပေါ် တက်ကြွလျှက်ရှိခြင်း (ထိုင်းနိုင်ငံ)

အောက်တိုဘာလတွင် ထိုင်းပို့ကုန်တင်ပို့မှုသည် နှစ်အလိုက်တွင်(၁၇.၄%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်အတွက် (၁၅-၁၆%)တိုးတက်နိုင်ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီး ဌာနက ယုံကြည်လျှက်ရှိနေပြီး ဝန်ကြီးဌာနကရည်မှန်းထားသည်ထက် (၄%) ပိုမို မြင့်မားနိုင် ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကုန်သွယ်မှုမူဝါဒနှင့်မဟာဗျူဟာရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Ronnarong Phoolpipat ၏ အဆိုအရ ယခုနှစ် ကျန်ရှိသော (၂)လအတွက် ပို့ကုန်တင်ပို့မှုအနေဖြင့် တစ်လလျှင်ပျမ်းမျှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၂၂)ဘီလီယံ ရရှိရန်မျှော်မှန်း ထားကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာလနှင့်ဒီဇင်ဘာလတို့အတွက် ပို့ကုန်တိုးတက်မှုနှုန်းမှာ ယမန်နှစ်အလား တူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက (၁၇%)အထိ တိုးတက်နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရှိရပါ သည်။

တစ်နှစ်ပတ်လုံးအတွက် ပို့ကုန်တိုးတက်မှု(၁၅-၁၆%)ရရှိနိုင်ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂၆၆.၃၇-၂၆၈.၆၉)ဘီလီယံ ရရှိနိုင်ကြောင်း၊ ၎င်းမှာ(၁၂)နှစ်တာကာလအတွင်း အမြင့်မား ဆုံးတိုးတက်မှုဖြစ်ကြောင်း ၊ ၎င်းမှာ အချို့သောပို့ကုန်များတင်ပို့မှုကြောင့်ဖြစ်ပြီး အမေရိကန် ဈေးကွက်သို့တင်ပို့သည့် ကျောက်မျက်နှင့်လက်ဝတ်ရတနာများ၊ တယ်လီဗေးရှင်းစက်များကဲ့သို့

သောပို့ကုန်များနှင့် ဂျပန်ဈေးကွက်သို့တင်ပို့သည့် ပြုပြင်ထားသောကြက်သားနှင့် စက်ပစ္စည်းတို့ မှာ ကျဆင်းလျက်ရှိနေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အောက်တိုဘာလတွင် အကောက်ခွန်ရှင်းလင်းပြီး ပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂၂.၇၃) ဘီလီယံရှိပြီး (၃၂.၉၈%) တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုမှာလည်း (၃၄.၆%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂၃.၁၀) ဘီလီယံရှိကြောင်း၊ ရလဒ်အနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလှိုငွေ အမေရိကန် ဒေါ်လာ(၃၇၀.၂) သန်း ရှိခဲ့ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရှိရပါသည်။

ပို့ကုန်တိုးတက်မှုမှာ (၈)လမြောက်ဆက်တိုက် ပို့ကုန်တိုးတက်မှုဖြစ်ကြောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ပို့ကုန်(၂.၅၉%)ကျဆင်းခဲ့ပြီးသည့်နောက်၊ မတ်လတွင်(၈.၄၇%)၊ ဧပြီ တွင်(၁၃.၁%)၊ မေလတွင်(၄၁.၆%)နှင့် ဇွန်လတွင်(၄၃.၈%)၊ ဇူလိုင်လတွင်(၂၀.၃%)၊ ဩဂုတ် လတွင် (၈.၃၉%)၊ စက်တင်ဘာလတွင် (၁၇.၁%)တိုးတက်ခဲ့ပြီးနောက် အောက်တိုဘာလ တွင်(၈)မြောက်လအဖြစ် ဆက်တိုက်တိုးတက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရွှေ၊ ရေနံ၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် လက်နက်တို့မပါဝင်ဘဲ အခြားပို့ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့မှုအနေဖြင့် ဩဂုတ်လတွင်(၁၉.၄%)နှင့် စက်တင်ဘာလတွင်(၁၄.၈%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး နောက် အောက်တိုဘာလတွင်(၁၂.၂%) တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ယခုနှစ် ပထမ (၁၀) လအတွက် ပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ (၁၇.၇%)တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂၂၂.၇၃) ဘီလီယံ ရရှိခဲ့ပြီး သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုမှာ (၃၁.၃%)တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန် ဒေါ်လာ (၂၂၁.၀၈) ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်း၊ ရလဒ်အနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလှိုငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁.၆၄)ဘီလီယံ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အောက်တိုဘာလတွင် တိုးတက်တင်ပို့ခဲ့သော ပို့ကုန်များတွင်ဆန်၊ ပီလောပီနံ ထုတ်ကုန်၊ ရာဘာ၊ ဆီအုန်း၊ သကြား၊ တိရစ္ဆာန်အစာ၊ စသည့်လယ်ယာထွက်ကုန်နှင့် စားသောက်ကုန်များ၊ ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင်၊ အိမ်မှနေရင်းအလုပ်လုပ်သည့်ပစ္စည်းများ၊ ကွန်ပျူတာများနှင့် အစိတ်အပိုင်းများ၊ ရေဒီယိုနှင့် တယ်လီဗေးရှင်းဖမ်းစက်များနှင့် အစိတ်အပိုင်းများ၊ မိုက်ကရိုဝေ့မီးဖို၊ လေအေးပေးစက်များနှင့် အစိတ်အပိုင်းများ၊ တယ်လီဖုန်းနှင့် အစိတ်အပိုင်းများစသည့် အိမ်အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

အခြားတိုးတက်တင်ပို့နိုင်သော ကုန်ပစ္စည်းများတွင် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ၊ ဆေးဝါးထုတ်ကုန်များကဲ့သို့သော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်တားဆီးရေးပစ္စည်းများနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ၊ သံ၊ သံမဏိနှင့် ၎င်းတို့၏ထုတ်ကုန်များ၊ ဓါတုဗေဒပစ္စည်းများ၊ ပလပ်စတစ်ကုန်ကြမ်းကော်စေ့များ၊ ရာဘာတာယာများ၊ အီလက်ထရောနစ်ပေါင်းစပ် ဆားကစ်ပစ္စည်းများ၊ စက်ကရိယာအစိတ်အပိုင်းများ၊ မော်တော်ကားနှင့် အစိတ်အပိုင်းများ၊ ရွှေမပါဝင်သည့် ကျောက်မျက် နှင့်လက်ဝတ်ရတနာများကဲ့သို့သော ဇိမ်ခံပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာဂျူရင်၏ ပြောကြားချက်အရ အောက်တိုဘာလပို့ကုန်တိုးတက်မှုမှာ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်း ဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တက်ကြွသော ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေးလှုပ်ရှားမှုများ၏ အထောက်အပံ့များ၊ lockdown ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှု အစီအမံများ၊ တိုင်းပြည်များစွာတို့၌ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု မြင့်မားစွာတိုးတက်လာမှု၊ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ပြန်လည်နာလန်ထူလာမှု၊ ဘတ်ငွေတန်ဖိုးအားနည်းမှုနှင့် ရေနံဈေးမြင့်တက်မှုတို့ကြောင့် ဖြစ်ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

Source: Bangkok Post

<https://www.bangkokpost.com/business/2219795/commerce-ministry-upbeat-on-exports-in-last-2-months-of-the-year>

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

.....

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နန်နင်းမြို့မှ တင်ပြသော စီးပွားရေးဆိုင်ရာသတင်းများ

နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုအရည်အသွေး မြှင့်တင်သွားရန်ရှိသည့် တရုတ်နိုင်ငံ

(၁၄)ကြိမ်မြောက် ငါးနှစ်စီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၂၅)ကာလအတွင်း နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုကို အရည်အသွေးမြှင့်တင်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်သွားရန် နိုင်ငံတော်ကောင်စီက အတည်ပြုလိုက်ကြောင်း တရုတ်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်ပါသည်။

အဆိုပါစီမံကိန်းကို တရုတ်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အခြားဌာနများက အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ လမ်းညွှန်ပေးမည့် အယူအဆများ၊ အခြေခံမူများ၊ အဓိကရည်ရွယ်ချက်များ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် ပံ့ပိုးပေးမည့် စီမံဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက်ချမှတ်သွားမည်ဟု သိရပါသည်။

စီမံကိန်း၌ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်ရေးတွင် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုနှင့် အသွင်ပြောင်းလဲဖွံ့ဖြိုးဆောင်ရွက်မည့်ပုံစံတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှုနည်းပါးစေရန် အသွင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်မှု၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ပြောင်းလဲမှု၊ ထပ်မံ၍ တံခါးဖွင့်လှစ်ပေးမှုနှင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေထိန်းချုပ်ရေးတို့ကိုလည်းကောင်း အသားပေး၍ ဖော်ပြထားပါသည်။

အမျိုးအစား (၁၀)ရပ်အောက်တွင် အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန် (၄၅)ခုတို့ကို စီမံကိန်း၌ ဖော်ပြထားပြီး၊ ၎င်းတို့တွင် ကုန်စည်ကုန်သွယ်မှုပုံစံ၊ ဝန်ဆောင်မှုကုန်သွယ်ရေး တီထွင်ဆန်းသစ်မှု၊

နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်ရေးပုံစံအသစ်များ၊ ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေထိန်း ချုပ်ရေးစနစ်တို့ လည်း ပါဝင်ပါသည်။

ယခုနှစ်ပထမ(၉)လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်ရေးသည် ယခင်နှစ်က ထက် (၂၂.၇) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လာကာ ယွမ်ငွေ (၂၈.၃၃) ထရီလီယံ (အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၄.၄၃ ထရီလီယံခန့်) ရှိခဲ့ပြီး၊ ဈေးကွက်မျှော်မှန်းချက်ထက် သာလွန်ခဲ့သည်ဟု သိရ ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua (၂၄-၁၁-၂၀၂၁)
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....
**၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁)ရက်နေ့မှ စတင်အသက်ဝင်လာတော့မည့်
တရုတ်-ကမ္ဘောဒီးယား FTA**

တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတို့အကြား လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် လွတ်လပ် သော ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်မှာ လာမည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလ (၁)ရက်နေ့မှ စတင်အသက် ဝင်တော့မည် ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါသဘောတူညီချက်ကို ယခင်နှစ် အောက်တိုဘာလ (၁၂)ရက်နေ့တွင် တရားဝင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ နှစ်နိုင်ငံကြားကုန်သွယ်မှုပြုနေသည့် ကုန်စည်များ၏ (၉၀) ရာခိုင် နှုန်းကျော်ကို အခွန်နှုန်းသုညသို့ လျှော့ချထားကြောင်း သိရပါသည်။

ကုန်စည်ကုန်သွယ်ရေးအပြင် ဝန်ဆောင်မှုကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍများကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ တံခါးဖွင့်ပေးသွားမည်ဟု သဘောတူညီချက်တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

ထို့ပြင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ စီမံကိန်း၊ e-commerce နှင့် စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာကဏ္ဍများတွင်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုပြုလုပ်သွားရန် နှစ်ဖက် နိုင်ငံများက သဘောတူညီထားကြပါသည်။

လွတ်လပ်သည့် ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်မှာ နှစ်နိုင်ငံကြားစီးပွားရေးနှင့် ကုန် သွယ်ဆက်ဆံရေးတွင် သမိုင်းမှတ်တိုင်သစ်များဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံလုပ်ငန်းများနှင့် ပြည်သူများ ပိုမိုကြွယ်ဝချမ်းသာစေရန် ကူညီပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်း ဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua (၂၂-၁၁-၂၀၂၁)
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

တရုတ်နိုင်ငံ၏ မြေရှားသတ္တုဈေးနှုန်းအညွှန်းကိန်း မြင့်တက်နေ

နိုဝင်ဘာလ (၂၃)ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မြေရှားသတ္တုအညွှန်းကိန်းမှာ (၇၅၅) မှတ် ဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းအမှတ်မှာ အမြင့်ဆုံးအမှတ် (၁၀၀၀)သို့ရောက်ရှိခဲ့သည့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၆) ရက်နေ့ကထက် (၂၄.၅၀) ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကာ၊ အနိမ့်ဆုံးအမှတ် (၂၇၁) မှတ်သို့ ကျဆင်းခဲ့ သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၁၃)ရက်နေ့ကထက် (၁၇၈.၆၀) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာ ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံတွင် လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုအားကောင်းသည့် ပစ္စည်းများအတွက် အဓိက အသုံးပြုသည့် မြေရှားသတ္တုအမျိုးအစားများမှာ praseodymium နှင့် neodymium oxide ကဲ့သို့ အပေါ့စားသတ္တုများနှင့် dysprosium oxide နှင့် terbium oxide ကဲ့သို့ အလေးစား သတ္တုများ ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းသတ္တုများကို စွမ်းအင်အသစ်သုံး မော်တော်ယာဉ်များ၊ လေအားလျှပ်စစ်၊ စွမ်း အင်သုံးစွဲမှုနည်းပါးသည့် လေအေးပေးစက်များ၊ သမားရိုးကျမော်တော်ယာဉ်များနှင့် အခြားနယ် ပယ်များတွင်အသုံးပြုပါသည်။ ပြည်တွင်းဖြစ်အိမ်အသုံးအဆောင် စွမ်းအင်အသုံးပြုမှု သက်သာ သည့် လေအေးပေးစက်များ၏ ဈေးကွက်ထိုးဖောက်မှုအားမှာ ဆက်လက်မြင့်တက်နေပါသည်။ ထို့ပြင် လုပ်ငန်းကဏ္ဍအများအပြား၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုက မောင်းနှင်ပေးသည့် စွမ်းအင်အသစ် သုံးလုပ်ငန်းများ အလျင်အမြန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုနှင့်အတူ အမြဲတွယ်ကပ်နေသည့် သံလိုက် များအတွက် ဝယ်လိုအားကောင်းနေပါသည်။

တရုတ်ပြည်တွင်း မြေရှားသတ္တုအညွှန်းကိန်းမှာ praseodymium နှင့် neodymium အမျိုးအစားသတ္တုများတွင် မြင့်တက်လျက်ရှိပါသည်။ praseodymium neodymium oxide အမျိုးအစား၏ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၇၉၂,၅၀၀) ဖြစ်ကာ၊ praseodymium neodymium သတ္တုအမျိုးအစား၏ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ် (၅,၀၀၀)တက်လာကာ (၉၆၅,၀၀၀) ယွမ်သို့ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာပါသည်။ praseodymium ၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန် လျှင် ယွမ် (၁)သောင်းခန့်တက်လာကာ ယွမ်ငွေ (၈၄၅,၀၀၀)အထိ ဖြစ်လာပါသည်။ neodymi- um oxide ၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ် (၅)ထောင်တက်၍ ယွမ်ငွေ (၈၂၂,၅၀၀) အထိ ဖြစ် လာပါသည်။

praseodymium သတ္တု၏ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၁.၀၈)သန်း ဖြစ်၍၊ neodymium သတ္တု၏ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၉၉၀,၀၀၀) ဖြစ်ပါသည်။ dysprosium oxide ၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၂.၉၂)သန်းဖြစ်ကာ၊ dysprosium ferroalloy ၏ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၈၉၀,၀၀၀) ဖြစ်ပါသည်။ dysprosium သတ္တု၏ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၃.၇၈)သန်း ဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်ပြည်တွင်းရှိ အပေါ့

စား မြေရှားသတ္တုဈေးနှုန်းများမှာ အတက်ဘက်တွင်ရှိနေပြီး၊ မကြာသေးမီက ဝယ်ယူ မှုများမှာမူ ယေဘုယျမျှသာရှိနေပါသည်။ လေးလံသည့်မြေရှား သတ္တု (heavy rare earth) ဈေးကွက်တွင် dysprosium ၏ ဈေးနှုန်းမှာတည်ငြိမ်နေပြီး၊ terbium ၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်သမတ်တည်းဖြစ် နေလျက်၊ ကုန်ချောထုတ်လုပ်သည့်ဘက်မှ ဝယ်ယူမှုများမှာ အဓိကဖြစ်နေပါသည်။

အဆင့်မြင့်သံလိုက်ပစ္စည်းများအတွက် ဝယ်လိုအားမှာပုံမှန်ဖြစ်နေကာ ရောင်းလို အားနှင့် ဝယ်လိုအားမျှတနေသော်လည်း မကြာမီအချိန်အတွင်း praseodymium နှင့် neodymium တို့ကို ပုံမှန်ဝယ်ယူမှု အမြင့်ဆုံးကာလသို့ ရောက်ရှိတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။ တရုတ် နိုင်ငံတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကာကွယ်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများကို ဆက်လက်ပြုလုပ်နေ ပြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ မြေရှားသတ္တုတင်ပို့မှုကို တားမြစ်ထားသည့်အပြင်၊ တရုတ်နိုင်ငံ၏ “မြေရှား သတ္တုစီမံခန့်ခွဲရေး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ”ကိုလည်း မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လာတော့မည် ဖြစ် သည့်အတွက် တရုတ်ပြည်တွင်း မြေရှားသတ္တုဈေးကွက် (အထူးသဖြင့် လေးလံသည့်မြေရှား သတ္တုများ) ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ အနာဂတ်တွင်ဈေးနှုန်းအမြင့်တန်း၌ပင် ဆက်လက်တည်ရှိ နေမည်ဟု ခန့်မှန်းသိရှိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs (၂၄-၁၁-၂၀၂၁)
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းဈေးကွက် အမြင့်ပိုင်း၌ ဆက်လက်ရှိနေ

နိုဝင်ဘာလ (၂၀)ရက်နေ့တွင် တရုတ်ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းအညွှန်းကိန်းမှာ (၁,၃၄၁) မှတ် ဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ စံချိန်တင်မြင့်မားခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၅) ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အနိမ့်ဆုံးအမှတ် (၉၇၅)မှတ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက (၃၇.၅၄) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ် ပါသည်။

နိုဝင်ဘာလ ဒုတိယရက်သတ္တပတ်အတွင်း တရုတ်ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းစာရင်း အနက် အမယ် (၂)မျိုးဖြစ်သည့် Angelica နှင့် Ophiopogon တို့၏ ဈေးနှုန်းများမှာ (၁.၀၃) ရာခိုင်နှုန်း နှင့် (၀.၇၄) ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးမြင့်တက်လာပြီး၊ အမယ် (၆) မျိုးမှာ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်နေကာ၊ ဈေးနှုန်းကျဆင်းသွားသည့် ကုန်ကြမ်းအမယ်မရှိကြောင်း သိရပါသည်။

Angelica

Angelica မှာ လက်ရှိထုတ်လုပ်နေသည့် ကုန်ပစ္စည်းအသစ်ဖြစ်ပြီး၊ ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးမှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် ယွမ် (၄၀)ဝန်းကျင် ရှိပါသည်။ အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် ကုန်ကြမ်းဖြစ်လျှင် (၄၆) ယွမ်မှ (၅၅) ယွမ်ကြား ဈေးပေါက်ပါသည်။ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံများသို့ ရောင်းချသည့်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် (၃၅) ယွမ်မှ (၃၆.၅) ယွမ်ကြား ဖြစ်ပါသည်။

Angelica အပိုင်းအစအသေးများ၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၃၆.၅) ယွမ်မှ (၃၇.၅) ယွမ်ကြား၊ အလယ်အလတ်အရွယ်အစားမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၃၈) ယွမ်မှ (၄၀) ယွမ်ကြား၊ အကြီးစားအပိုင်းအစများမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၄၁) ယွမ်မှ (၄၃) ယွမ်ကြား ဈေးရှိပါသည်။ လတ်ဆတ်သည့် Angelica ကုန်ပစ္စည်းများကို တရုတ်ပြည်တွင်းမှအမှာရှိပါက အဓိကရောင်းချပြီး ဈေးနှုန်းမှာ တစ် catty လျှင် (၄.၅) ယွမ်မှ (၆.၅) ယွမ်ကြားဖြစ်ပါသည်။

Ophiopogon japonicas

မကြာသေးမီက ရှဉ့်မတက်ပင်မျိုးအုပ်စုဝင် Ophiopogon japonicas ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းအမယ်ကို ကုန်သည်အချို့ကလိုက်လံဝယ်ယူနေကာ၊ ရောင်းချသူများက လက်နှေးနေကြသည့်အတွက် ဈေးနှုန်းတက်လာပါသည်။ အလယ်အလတ်တန်းမှ အထက်တန်းအရည်အသွေးရှိသည့် Ophiopogon japonicas ကုန်ကြမ်းများကို (၇၅)ယွမ် ဝန်းကျင်တွင် ရောင်းချကြပါသည်။ ဒုတိယတန်းမှ တတိယတန်းကုန်ကြမ်းများကို ဆေးဝါးထုတ်လုပ်သည့်ကုမ္ပဏီများသို့ ရောင်းချကြကာ၊ ကုန်ပစ္စည်း၏ အရည်အသွေးဖော်ပြချက်အပေါ် အဓိကထားကြည့်ရှု၍ ဝယ်ယူကြပါသည်။

Codonopsis

Codonopsis အမျိုးအစားမှာ အများအားဖြင့် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ပါသည်။ ၎င်းဆေးဝါးကုန်ကြမ်းကို အခြောက်ခံရာတွင် ပြဿနာကြုံတွေ့ရတတ်သဖြင့် ဝယ်ယူများကသတိကြီးစွာထား၍ ဝယ်ယူလေ့ရှိပါသည်။ မှာယူပြီးနောက် ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းပို့ဆောင်ချိန်မှာလည်း နှေးကွေးကြာမြင့်တတ်ပြီး အခြေခံအားဖြင့် ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ပါသည်။ စက်ရုံသုံး Codonopsis ကုန်ကြမ်းအသစ်၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၄၂) ယွမ်မှ (၄၄) ယွမ်ကြားရှိပြီး၊ ပိုမိုခြောက်သွေ့လေ ပိုမိုကောင်းမွန်လေဖြစ်ပါသည်။ (၀.၄ - ၀.၆) အမျိုးအစားမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၄၂ - ၄၇) ယွမ်ကြား၊ (၀.၆ - ၀.၈) အမျိုးအစားမှာ တစ် ကီလိုလျှင် (၅၀ - ၅၅) ယွမ်ကြား၊ (၀.၈ - ၁.၀) အမျိုးအစားမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၅၅ - ၆၄) ယွမ်ကြား၊ ၁.၀ နှင့်အထက် အမျိုးအစားမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၆၈) ယွမ် ဈေးနှုန်းအသီးသီး ရှိပါသည်။

လတ်ဆတ်သည့် Codonopsis များကို ရောင်းဝယ်သည့်ရာသီမှာ ကုန်ဆုံးကာနီးပြီ ဖြစ်ပါသည်။ Codonopsis အပိုင်းအစအသေးများအတွက် ဈေးနှုန်းမှာ တစ် shijin လျှင် (၄.၅ - ၅.၅) ယွမ်ကြား၊ စံသတ်မှတ်ထားသည့် Codonopsis အပိုင်းအစများမှာ တစ် shijin လျှင် (၆.၅) ယွမ်၊ Codonopsis အပိုင်းအစအကြီးများမှာ တစ် shijin လျှင် (၇.၀ - ၈.၅) ယွမ်ကြား အသီးသီး ရှိပါသည်။

Panax notoginseng

Panax notoginseng မှာ အသစ်ပေါ်သည့်ရာသီဖြစ်နေပြီး၊ ဈေးနှုန်းအတက်အကျအနည်း ငယ်ရှိပါသည်။ ဈေးကွက်အတွင်းရောင်းချလိုသူများနေသောကြောင့် အရောင်းနှေးကွေးနေပါ သည်။ လက်ရှိဈေးကွက်ပေါက်ဈေးမှာ အတက် (၁၂၀)လျှင် (၁၂၅)ယွမ်၊ အတက် (၈၀)လျှင် (၁၃၂)ယွမ်၊ အတက် (၆၀) လျှင် (၁၄၀) ယွမ်၊ အတက် (၄၀)လျှင် (၁၆၀) ယွမ်၊ အတက် (၃၀)လျှင် ယွမ် (၂၀၀)နှင့် အတက် (၂၀)လျှင် ယွမ် (၄၀၀) ဖြစ်ပါသည်။ ယခုနှစ်တွင် Panax Notoginseng အထွက်နှုန်းကျဆင်းနေသော်လည်း ယခင်ထွက်ရှိထားသည့် ကုန်စည်များမှာ လုံလောက်နေ သောကြောင့် ရေတိုကာလတွင် ဈေးကွက်၌ရုန်းကန်ရနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ပန်းနု (Astragalus)

ပန်းနု (Astragalus) ကို Jiezi and stocks တွင် အဓိက ရောင်းဝယ်နေဆဲဖြစ်ပါသည်။ ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းဝယ်နေသည့် နိုင်ငံခြားကုန်သည်အနည်းငယ်နှင့် Jiezi supplies မှ ရောင်းချသည့်ဈေးမှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် ယွမ် (၄၀)ခန့် ဖြစ်ပါသည်။ ဝယ်ယူမှု လွန်စွာမများ သည့်အတွက် ဤဈေးနှုန်းဝန်းကျင်တွင်တည်ငြိမ်နေပြီး၊ ကုန်စည်ရောင်းလိုအားမှာလည်း တည် ငြိမ်ကြောင်း သိရပါသည်။

(၀.၆ - ၀.၈) စင်တီမီတာ အရွယ်အစားရှိသည့် Astragalus membranaceus ၏ ဈေးနှုန်း မှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် (၂၉ - ၃၂) ယွမ်၊ (၁.၀ - ၁.၂) စင်တီမီတာ အရွယ်အစားရှိသည့် Astragalus membranaceus ၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် (၄၀ - ၄၆) ယွမ်ဖြစ် ပါသည်။ လတ်ဆတ်သည့် astragalus အပိုင်းအစအသေးများမှာ (၅၀၀)ဂရမ်လျှင် (၃ - ၃.၂) ယွမ်၊ ယေဘု ယျအရွယ်အစားမှာ (၅၀၀)ဂရမ်လျှင် (၃.၃ - ၃.၅) ယွမ်၊ အပိုင်းအစအကြီးများမှာ (၅၀၀) ဂရမ် လျှင် (၃.၆ - ၄) ယွမ် အသီးသီးရှိပြီး၊ အရောင်၊ အရွယ်အစား၊ အထွက်နှုန်း ပေါ်မူတည်၍ ဈေးနှုန်း ကွာခြားကြောင်း သိရပါသည်။

ပျားရည်စုပ်ပန်း (Honeysuckle)

ယခုအခါ တရုတ်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းဒေသတွင် ရာသီဥတုအေးခဲလာပြီ ဖြစ်သဖြင့် ပျားရည် စုပ်ပန်း (honeysuckle)ကို ဝယ်ယူလိုကြောင်း မေးမြန်းလာမှုများ များပြားလာသည်ဟု သိရပါ

သည်။ ရှန်တုန်း၊ ပင်းဂျီ ထုတ်လုပ်ရာဒေသမှ ပျားရည်စုပ်ပန်းဈေးနှုန်းမှာ အနည်းငယ် မြင့်တက် လာကာ တစ်ကီလိုလျှင် ပျမ်းမျှ (၅)ယွမ်မှ (၁၀)ယွမ်ကြား ဈေးပေါက်ပါသည်။ ဆေးဝါးထုတ်လုပ် သည့်စက်ရုံများသို့ ရောင်းချသည့်ဈေးနှုန်းမှာ (၆)ယွမ်မှ (၁၀)ယွမ်ကြား ဖြစ်ပါသည်။ ဈေးကွက် အတွင်း ကုန်လက်ကျန်အများအပြားရှိနေသဖြင့် ဤဈေးနှုန်းဝန်းကျင်၌သာ ရှိနေဦးမည်ဖြစ်ပါ သည်။

Forsythia

Forsythia suspensa အဓိကစိုက်ပျိုးရာဒေသများတွင် ရာသီဥတုပုံမှန်မဟုတ်သော ကြောင့် ပန်းများစောစီးစွာပွင့်ခဲ့ပြီး၊ ယခင်နှစ်ကထက် ကုန်ကြမ်းပိုမိုထွက်ရှိခဲ့သည်ဟု သိရပါ သည်။ အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် ကုန်ကြမ်းမှာ (၁၁၆) ယွမ်မှ (၁၂၀) ယွမ်ကြား တွင်ရှိပါ သည်။ ဗိန္ဓောဆေးကျမ်းပါ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်ကိုက်ညီသည့် ပြုတ်ထားပြီးသား ကုန်အမယ်မှာ ယွမ် (၁၁၀)ဝန်းကျင်ခန့် ဈေးနှုန်းရှိပြီး၊ စံချိန်မမီသည့် ကုန်အမယ်မှာ ယွမ် (၁၀၀)ဝန်းကျင်ခန့် ဈေးနှုန်းရှိပါသည်။

Goji berries

နင်းရှုတွင် Goji berries အမျိုးအစားအမျိုးမျိုးရှိပါသည်။ ဈေးကွက်တွင်လည်း ရောင်းဝယ် အားကောင်းနေပြီး အလုံးရေ (၂၈၀)ပါဝင်သည့် အထုပ်တစ်ထုပ်လျှင် (၅၈) ယွမ်မှ (၆၅) ယွမ် ကြား၊ အလုံးရေ (၃၈၀) ပါဝင်သည့် အထုပ်တစ်ထုပ်လျှင် (၄၅)ယွမ်မှ (၅၅)ယွမ်ကြား ဈေးရှိပါ သည်။

ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းဈေးကွက်သုံးသပ်ခန့်မှန်းချက်

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းဈေးကွက်တွင် ရောင်းလိုအားရှိနေသော်လည်း၊ ကုန် အမယ်များ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ အမြင့်ပိုင်း၌ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရပါသည်။ ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသည် မှာ ယခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့မှုများနှင့် ရာသီဥတုပုံမှန်မဟုတ်မှု များကြောင့် အထွက်နှုန်းများကျဆင်းနိုင်မည်ဟုခန့်မှန်းကြသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ဈေးနှုန်းမြင့်ထား ကြကာ၊ ဈေးကွက်ကိုသတိထား၍ စောင့်ကြည့်နေကြကြောင်း၊ ရေတိုကာလတွင် ယခုဖြစ်ပေါ် နေသည့် ဈေးနှုန်းများဝန်းကျင်၌သာ အတက်အကျ အနည်းငယ်ဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သုံးသပ်ရရှိ ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs (၂၂-၁၁-၂၀၂၁)

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊

နန်နင်း

.....